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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Lázár János, építési és közlekedési miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Ha az osztrákok a kútba ugranak, muszáj követnünk 
őket?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

 

Ön  írásbeli  kérdéseinkre  küldött  válaszaiban  nem  először  hivatkozik  arra,  hogy  a  Fertő-tavi
beruházást az teszi indokolttá, hogy a tó osztrák partjának jelentős része már lebetonozásra került,
és ha nekik szabad, akkor nekünk, magyaroknak is szabad.

Szeretnénk leszögezni,  hogy a  Fertő-tó  esetén  minden nem természetközeli  beruházást,  mely  a
természetes  élőhelyeket  betonnal  önti  ki,  tönkreteszi  a  helyi  ökoszisztémát,  akadályozza  a
természetes,  tájban történő vízmegtartást,  valamint  az emberek természetközeli  kikapcsolódását,
elhibázottnak tartjuk. Sőt, a XXI. században kifejezetten bűnnek számít. Európa vizes élőhelyeit–
köztük Magyarországét is – mára majdnem teljesen lecsapoltuk, hogy az így felszabadult területeket
felszántsuk  vagy  beépítsük.  Ma  már  jól  látszik,  hogy  ez  az  idejétmúlt  vízgazdálkodási,
mezőgazdasági és építési szemlélet nagymértékben hozzájárul az országunk kiszáradásához. Nem
tudjuk  megtartani  a  hazánkban  lehulló,  vagy  a  folyóinkon  hozzánk  érkező  vizet  a  tájban.
Mindennek következtében súlyos árvizeket és aszályos időszakokat élünk meg egyre gyakrabban.
Ahhoz,  hogy  a  jövőben  is  élhető  klímával  rendelkezzünk,  hogy  a  víz  ne  romboljon,  hanem
teremtsen,  és  az élelmiszerünket  is  biztonságban meg tudjuk termelni,  újra  teret  kell  adnunk a
víznek a tájban. A vizes élőhelyeinkre éppen ezért nemzeti kincsként kell tekintenünk, területüket
nem csökkenteni,  hanem jelentősen növelni kell.  Kérem ezért  miniszter urat,  hogy a Fertő tavi
beruházással kapcsolatos álláspontunkat az országunkért érzett aggódó figyelmeztetésként fogadja,
és felhívásként az együtt gondolkodásra, és a közös cselekvésre.

Az osztrák fél  valóban súlyos környezeti  károkat  okozott  a  nagyméretű,  természeti  környezetet
romboló beruházásaival, nem csak saját országának, de Magyarországnak is. Ezért is lenne fontos,



ha  mi  magyarok  bebizonyítanánk,  hogy  lehet  ezt  másképp  is.  Köszönhetően  a  nemzetközi
természetvédelmi  egyezményeknek,  a  mindenkori  magyar  kormánynak  van  módja  rá,  hogy  az
osztrák féllel közösen dolgozzon a Fertő-tó még megmaradt, természeti szempontból kiemelt értékű
részeinek megóvásáért.

 

Ezért kérem Miniszter urat, hogy válaszoljon a következő kérdéseimre:

 

1. Megfontolja-e a kormány, hogy még sem követi a rossz osztrák példát, és a Fertő tó kapcsán egy
természetközeli helyreállítási projektben gondolkodik inkább?

2. Tervezi-e a kormány, hogy az Aarhusi Egyezmény alapján fellép az osztrák oldalon tervezett, a
Fertő-tó  ökoszisztémáját  veszélyeztető  újabb  beruházásokkal  szemben?  Illetve  kezdenek-e
egyeztetést arra vonatkozóan az osztrák féllel, bevonva a természetvédelemért és vízgazdálkodásért
felelős kormányzati szereplőket, hogy a tó körüli beruházások ezentúl az értékes, védett területeink
megmaradását segítsék, és a természetkímélő ökoturizmus fejlődjön általuk a térségben?

3.  Civil  szervezetekbe tömörülve  sok helyi  lakos  és  szakember  viseli  szívén a  Fertő-tó  sorsát.
Tervezik-e, hogy asztalhoz ülnek a természetvédelmi szakemberekkel és a lokális civil egyesületek
képviselőivel,  a  település  polgármesterén  túl  őket  is  bevonva  az  egyeztetésekbe?  Ennek
megszervezésében szívesen vállalunk közvetítő szerepet.

 

 

Válaszát előre is köszönöm!

Tisztelettel,

Ungár Péter

Dr. Keresztes László Lóránt

LMP

Budapest, 2023.06.13.
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